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OM FYLKESVEG 
OG SKINNFELL 

«Klarer du den, - så klarer du nok også 
denne .... » heter det i et av våre ordtak 
om det å få skinnfellen til å rekke langt 
nok. 

Det kan vi også si om fylkesvegene 
våre og de årlige bevilgningene ti l å 
vedlikeholde dem. 

Sant nok, fylkesvegene er eler fonsatt, 
og gode tak i skinnfellen har dekket 
over snart det ene, snan det andre. Men 
mer enn ti års fl ittig bruk er for mye 
også for en god skinnfell, og nå klarer 
den ikke lenger å skjule skader og ska
vanker så godt som før. Den blir for 
snau i kantene nå, fe llen vår. Både der 
og i sprekkene den har fått. er det forfall 
og nedbryting å se. 

Fylkesvegene er del av et samlet 
offentlig vegnett med liksveger, fylkes
veger og kommunale veger. Men i løpet 
av 80-årene har forskjellen i kvaliteter 
mellom riksveger og fy lkesveger stadig 
økt, slik at de i dag dårl ig henger sam
men som vegnett. 

Det kommer tallmessig til uttrykk ved 
tungtransportøren som må redusere sin 
fulle last med 20-40% når han kjører fra 
riksveg over på fy lkesveg. At fylkesve
gene også er dårligere brøytet, glattere, 
mer humpete osv. er del av det samme 
bildet. 

Budsjettallene i 80-årene forklarer 
hvorfor. Med li ke store lengder av riks
veger og fylkesveger, det er I 160 km ?V 
hver katego1i i Buskerud, har det ti l drift 
og vedlikehold bare va:rt 25 fylkesveg
ører for hver krone til riksvegene. 

Etter fylkestinget 5. mars er fylkesveg
ørene redusen til I 5 for 1993. Det gi r en 
budsjettreduksjon på 45% over 2 år. Og 
det er ikke til å leve med! 

Usikre budsjetter og brå nedskjæringer 
gir ikke bare dårligere vegtilbud, men 
også stor påkjenning på vegvesenet som 

Fylkesvegbudsjettet er ikke lenger til å 
leve med, sier en bekymret vegsjef 
Rognan. 

Foto: Fremtiden 

organisasjon og med ansvar som 
arbeidsgiver - fylkesvegene er også 
arbeidsplasser. 

Vegvesenets vi rksomhet har langsik
tig karakter, og vi er vant til å arbeide 
innenfor systemer med langtidsplaner 
og noenlunde forutsigbare rammer. Vi 
har nå lagt frem vån forslag ti l fylkes
vegplan for 1994 - 97, med mål og stra
tegier innen rammen av fylkeskommu
nens økonomiplan 1993 - 97. Planen 
behandles i hovedutvalg for samferdsel 
11. mars. og vil nå fylkestinget i slullen 
av apiil. 

Vi håper da å få tilslutning til å sy 
sammen en ny skinnfell, moderne i snit
tet med målsøm og målstyring, og 
investeri ngsbudsjettet lagt inn som for
sterkning i de sømmene som driftsbud
sjettet ikke makter å vedlikeholde. 

Trygve Rognan 
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Tilbud fra biltilsynet til alle ansatte i Statens vegvesen Buskerud: 

Biltilsynet tar ratis 
miljøtest av b1 en din! 
Et av hovedmålene til Statens vegve

sen er: GODT MILJØ 
Hvordan står det til med avgassene fra 

din bil? Spyr bilen ut for mye giftig 
ku llos eller kul loksyd (CO) som inge
niørene sier? 

Alle ansatte og vår egen maskinavde
ling bør gå foran med et godt eksempel 
og sørge for at bilene ikke har for høyt 
CO-innhold i avgassene og dermed for
urenser luften mer enn nødvendig. 

Alle biltilsynsstasjonene i fylket tar 
derfor gratis CO-kontroll av avgassene 
på din bi l mens du venter. Dette tilbudet 
gjelder foreløbig bare biler med bensin
motor. 

Kontrollen tar bare 2-3 minutter hvis 
du kjører innom en av våre biltilsynssta
sjoner med driftsvarm motor. Hvis 
avgassene er innenfor de til latte grenser, 
får du en oblat til å klebe på frontruten 
med teksten: «Min bi l er miljøtestet». 

Hvis CO-innholdet i avgassene på din 
bi l er for høyt, har motoren dårlig for
brenning og den brnker for mye bensin. 
Dette går utove r din lommebok. 

For ordens skyld: Dette tilbudet er 
godkjent av ledelsen på vegkontoret og 
stasjonssjefene på biltilsynsstasjonene 
lover rask og god service. 

Utdrag 
fra en 
postliste 
Daglig føres det postliste ved vegkon
toret. Denne omfatter samtlige brev 
og annen korrespondanse som kom
mer ti l huset. At det er ulike oppfat
ninger ute blant folk på det vi gjør, 
skulle utdraget fra denne postlista 
være et bevis for. Det er neimen ikke 
like enkelt å være vegvesenet bestan
dig heller. 

Ved å oppsøke en av biltilsynsstasjonene i fylket, kan du nå få sjekket om CO-innholdet 
er i orden. Foto: Willy Bakken 

P 0 S T L I S T E VEGKONTORET BUSKERUD 

Dato : 17.12.92 S1de: 4 

Skr.dito: 16.12.92 Frht: Vedlegg: PLAN 
Arkf,nr . : 352 V•gnr: RV Mp/lon 1 

JMnalnr: 90/01156-047 (emn.: Gnr/bnr: 

S•k•beh. ; SA ~opi ; . 
NORGES LASTEBILEIER - FORBUND, NLF BUSKERUD V / · PER - ERIK CARLSON 
·sem. til vegv. planer ny Rv. Sokna - Ørgenvi ka. 
Ser på gjennomføring av pl anen som en stor gevinst for 
transportnæringen. 

Skr.doto: 17 .12.92 Frin : Vedlegg: 

Arkivnr. : 352 Vegnr : RV 7 Hp/krl : 

Joc.ornalnr: 90/01156-048 ~oom.: Gnr/bnr: 
Sak•boh . : SA Kopl : 

STYRET I SOKNA JEGER - OG FISKEFORENING 
Bern. til vegv. pl aner ny Rv. Sokna - Ørgenvika. 
Er sterkt imot anleggelse av vegen . 

PLAN 
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Kjartan J. Hove 

Status 
Både hovedplan og reguleringsplan for ny 
E- 18 Eik til Vestfo ld grense vart godkjend 
i 1992. Byggeplan, utarbeid a ved 
Planavdelingen i Buskerud, er så godt som 
ferdig med unnatak av tekniske konstruk
sjoner som blir utarbeid a av ekstern konsu
lent. 

Arbeidet med g runnerverv er også godt i 
gang, og det er både kjøpt grunn og inngått 
avtalar om arbeidsløyve - men det gjenstår 
enkelte paitar til skjønn i juni/juli. 

Prosjektet i seg selv omfatter bygging av 
nesten 4 km 4-felts motorveg frå 
Eikhaugen til grensa med Vestfold fy lke. I 
tillegg er det bygging av sekundæ re veger, 
dvs. fylkesveger, med gode 2 km og byg
g ing av gis-veger med tilnærn1a same leng
de. 

Arbeidsoppgavene vil også omfatta 
o mlegging av dagens Vestfoldbane, sai11t 
bygging av spor ru-. 2 for Vestfoldbana 
langsetter den nye motorvegen i ca. 2 km. 

A rbeidet vil gå over perioden mai -93 til 
september -95, dvs. 2,5 - 3 år, alt etter kva 
tid på året oppstarten v il bli. Inkludert i det
te er tid for NSB til å fjerne sitt gcun le spor. 

Gjennomføring 
Plai1legging av prosjektet er ivareteke av 
Plai1avdelinga ved Buskerud vegkontor, og 
byggeplm1ene er laga ved hjelp av digital 
teknologi. Bla. gjer dette det muleg å kun
ne overføra teikningar via telesan1bai1d 
mellom vegkontoret og konto1Tiggen på 
Eik. Bruken av DAK vil også gjera det let
tare å kunne ·gjenno mføra rev isjonar og 
ette1justering/ko1Teksjon av det som er 
utføn. 

Planleggingsde len har også teke steget frå 
2-dimensjonal ti l 3-dimensjonal presenta
sjon. 

Pai·allell med planleggingsfasen av pro
sjektet har ei prosjektgruppe vore i arbeid. 
Denne gruppa skal også fortsetta over i 

byggefasen , og er oppbygd av deltakarar 
frå fleire avdelingar. Bruken av prosjekt
gruppe skal sikra at dei fleste avdelingane 
kan påvirka prosessen undervegs, og ikkje i 
e ttertid frå.skriva seg ansvar for Iøysingar. 

I reguleringsfasen hadde Planavdelinga 
prosjektledaren, med byggeplai1fasen gjekk 
dette ansvaret over på Anleggsavdelinga 
s lik det skal vera e tter den nye organisa
sjonsplai1 for vegkontoret. 

Det anleggstekniske arbeidet vil bl i gjen
nomført ved delentreprisai-, og ved arbeid i 
e igenregi. De i som har vore knytta til 
arbeidet med kompensasjonstiltak i Lier, 
v il gradvis bli flytta over til E- 18-prosjek
tet. 

I tillegg blir det lagt vekt på at det totale 
arbeidet mellom Eik i Buskerud og Gutu i 
Vestfold skal vera eit samarbeidsprosjekt. 
Dette fører til at konton-iggen på Eik også 
skal huse NSB Bai1e og Vestfold vegvesen. 
Prosjektet har ikkje fått e ige narru1 enno, 
men går under titte len: «Prosjekt
fellesskapet veg/bane Eik-Gutu». 

Ramme 
Totalt sett har arbeidet i Buskerud ei kost
nadsranime på rundt 219,5 mill. kr (-93). I 
tilllegg skal NSB investera ca. 130 m ill kr 
(-93) på totalst:rekninga, vesentleg del av 
dette på Buskerud-sida. Vestfold reknar 
med ei investering litt over 120 mill. kr. 
Dette medfører at det sanila skal investerast 
rundt 400 - 450 mill. kr over e in periode på 
knappe 3 år. 

I og med at det ikkje ser ut til at det blir 
koordinert byggetidspunkt på E-18 og rv 
I I gjennom Drammen, er tilleggskostnader 
for å skaffa masser mv. eksternt rekna inn i 
overslaget. 

Tid 
Oppstarten i Vestfold vart litt før Buskerud 
på atkomstvegen inn til anleggsområdet. Vi 
i Buskerud starta med om leggingsai'beid 
for VA den 15. februar (i tillegg har vi rive 
gamle Skoger me ieri før jul). Fram til 
skjønnet i månadsskiftet juni/juli vi l det bli 
omleggingsarbeid som vi l pågå. Dette 
omfattar både kommunalt nett, Tele- og el-

Grunnarbeider må gjøres før brakkerig· 
gen settes på plass. 

Foto: Gunnar Knudsen 

kablar, sanit vegomlegging. Den vesentle
ge delen på anleggssida forventai· vi vi l 
starta for fullt på e ttersommaren -93. 
Opningdato for prosjektet er sett i løpet av 
september 1995. 

Fellesfunksjon 
Som ein del av prosjektfelleskapet med 
prosjektet vi l enkelte funksjonru· bli lagt ut 
som «prosjektløysing». Dette omfanar 
både in formasjon (her er Vestfold sterke), 
innkjøp (her hm· vegvesenet litt å tilføra 
NSB), lab.arbeid (utnytta fe lles ressursai· i 
fylka) mv. 

I tillegg vil NSB koma inn med reglai· og 
krav når elet gjeld ai·beid næn til 
Vestfoldbana. Det er mellom anna ein for
utsetning at a lle som er knytta til prosjektet 
skal få info1masjon om nødvendige prose
dyrai·. dvs. avstandar, meldeplikt mv. 



I Ny Kjøraplass bru I 
I Hans Ruistue n 

Mange, både kjørende, syklende og fot
gjengere, har sett fra m til e i ny 
Kjøraplass bru, bedre ti lpasset dagens 
trafikk. I år kommer den. 

Den nye brua vil skrå over elva, dels i 
kurve, og lengda øker fra nå 60 til 73,5 
meter. Brua får to kjørebaner og eget 
gangfelt. Den blir bygget i 3 spe nn med 
2 pilarer i e lva, alt i p lasstøpt arme1t 
betong. Det vil gå med ca. 900 m3 
betong og 165 tonn anneringsstål. Til 
sammenlikning veier stålet i nåværende 
bru ca. 65 tonn. 

Den nye brua erstatter e i gamme l bru 
som vi alle kjenner. I bruarkivet på veg
kontoret fin ner vi i tillegg tegninger av 
2 eldre bruer. De n nye brua e r altså den 
~erde i rekken. Vi kan ved hje lp av en 
skisse fra 1927 spore de 4 brutraceer. 

Den første kjente «Kjøraplads bro» 
finner vi på en tegning date1t 2 1. januar 
1886. Dette var e i trebr1.1 med lengde 
67,3 meter i 7 spenn med enkle trefag
verk opplagt på innkledde pe leåk. 
Denne brua stod trol ig ferd ig i 1892. I 
arkivet finner vi en vedlikeholdskon
trakt med Anders J. Kjørapladsbakken 
som er datert 15. oktober 1892. 

Brua fra 1892 ble tatt av storflo m og 
tømmergang 9. til 11 . mai 19 16. «4. 
Broko mpani» fra lngeniørvåpnet fikk 
lenger ut på so mmeren i oppdrag å byg
ge ei inte rimsbru. I referat fra overleve
ring ti l Buskerdus Amtsingeniør den 28. 
a ugust framgår det at arbeidet startet I I . 
august og var fu ll ført 26. august etter 
døgnkontinuerlig arbeidsdri ft med i alt 
8000 arbeidstimer. Et imponerende 
arbeid, sikkert også med en god stan
dard, etter som interimsbrua fikk gjøre 
tjeneste helt fram til 1929. Da stod fag
verksbrua vi kjenner ferdig. 

Montering av fagverket ble gjort i 1928/29, og brua har siden gjort tjeneste helt fram til i 
dag. Nå blir den erstattet med en mer tidsmessig utgave. 

Organisasjon 
I tillegg cil prosjektorganisasjonen innen 
det enkelte vegkontor og innen NSB, vil 
prosjektfellesskapet få ein eigen organisa
sjonsplan. 

Prosjektgruppe for E-18 Buskerud: 
Anlegg: K. J. Hove 
Plan: P. McGloin 
Drift: 0 . Herniksen 
Eigcdom: E. K. Merli 
Lab: C. Solberg, A. Kristoffersen 
Bru: A. Aaby (etter behov). 
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Minneord 

Birger Brokhaug 

Tidligere stasjonssjef ved biltilsynet 
på Kongsberg, Birger Brokhaug, 
døde 28. desember, nær 8 1 år gam
mel. 

Brokhaug startet sin kaniere som 
bilsakkyndige rett etter krigen på 
Notodden og ble senere ansatt som 
stasjonssjef på Kongsberg i mai i 
1948. Han g ikk av som pensjonist 
etter oppnådd aldersgrense i 1978. 

Brokhaug var en ualminnelig godt 
likt tjenestemann. Hans lune og vin
nende vesen gjorde at både publi
kum og de ansatte satte stor pris på 
ham. Også på det fagl ige området 
ble han høyt respektert. 

Innen Statens Bilsakkyndiges For
ening fikk han også etter hvert 
mange oppgaver, både som fore
ningens fonnann og redaktør av fag
bladet. Han var også en av stifterne 
av Kongsberg Rotary Klubb og var· 
også formann der en periode. 

S in fritid tilbrakte Brokhaug sam
men med fam ilien på hytta i T inn 
Austbygd. 

Ved Birger Brokhaugs bortgang 
har etaten m iste t en av s ine solide og 
høyt respekte1te veteraner. 

Vi lyser fred over hans minne. 

Olaf P. Valeur. 
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Vegvesenets nye profil' 

Willy Bakken 

Ved nyttårsskifte gikk det offisielle 
startskuddet for gjennomføringen av 
vegvesenet nye profi l. 

Et sentralt oppnevnt utvalg, «Profil
rådet» har i lengre tid arbeidet med å 
utforme vegvesenets nye design. 

Dette omfatter alt som vegvesenet står 
for, fra kjøretøyer ti l brevark. 

Resultatet av «Profi lrådets» arbeid 
foreligger nå i fon11 av en håndbok. Her 
er det beskrevet i minste detalj hvordan 
de ul ike elementene skal være. 

Profilprogrammet omfatter trykksaker. 
formularer, publikasjoner, skilting på 
bygninger, fargebruk, merking av 
maskiner og kjøretøy og, ikke minst, 
arbeidstøy og unifon11er. Mange vi l 
kanskje tvile på at synsinntrykk av veg
vesenet, fra arbeidstøy ti l brevpapir, kan 
påvirke vårt omdømme. Det er resulta
tene som te ller. Likevel er det mye 
sannhet i det gamle ordet at «Klær ska
per folk ». Det vegvesenet nå gjør er å 
ta dette i bruk for he le etaten. 

Vi blir sett av tusener hver eneste dag. 
Hvorfor skal vi da gri pe ti l særski lte til
tak for å gjøre oss synlig på en bestemt 
måte? 

Årsaken til det er kort og godt: Veg
vesenet forvalter samfunnsmidler. Da er 
det viktig at folk ser at arbeidet vårt bl ir 
gjort og at det er vi, vegvesenet, som 
gjør det. Synet av etatens aktivitet bl ir 
en slags kvittering for skattepengene. 
Det e r - og ska l være - høy kvalitet på 
det vi gjør. Vi utfører oppgavene våre 
så godt det lar seg gjøre innenfor de 
rammer vi har. Det skal synes og vi 
ønsker at folk skal se at Statens vegve
sen står for kvalitet og tempo. 

Når vegvesenet synes, ser folk også 
hva vi gjør. Gjennom klar visuell profi
lering i a lle sammenhenger, får vi vist 
arbeidsoppgavene og vi får anledning til 
å skape positiv interesse for dem. 

Et enhetlig, funksjone lt og pent profi
lert vegvesen, gir inntrykk av orden, 
effektivitet og en imøtekommende 
holdning overfor publikum. Det er i 
samsvar med den samfunnsrolle vi 
ønsker å ha, og som etaten som helhet 
arbeider for å fylle. 

Hos oss er arbeidet med å ta i brnk den 
nye profilen så smått kommet i gang. 
Det er ikke meningen å gjennomføre 
alle elementene over natta, men skifte 
over til nytt etter hvert som det faller 
naturlig. 

Det er informasjonstjenesten som har 
hovedansvaret for koordinering av gjen
nomføringen, men det er de respektive 
avde lingene som har ansvaret innen 
sine områder. På denne bakgrunn er det 
vedtatt følgende ansvarsforde ling: 

Informasjonstjenesten: 
Grunnleggende profilelementer 
Publikasjoner 
Markedsføring/reklame 
Utstillinger. 

Administrasjonsavd.: 
Postale trykksaker 
Formularer/blanketter 
Profilarkitektur vegkontoret 

Maskinavd.: 
Bygninger 
Kjøretøy og 
maskiner 
Bekledning 

Anlegg: 
Anleggsrigger 

Slik tar 
den nye 

kjeledressen 
seg ut. ... 

- og slik skal kjøretøyene uniformeres. 

I r11F11111:__!!1. r111111FllllllJ 
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En underlig historie 

Hei! Jeg er fylkesveg jeg 
Det begynte med at bønda oppi grenda 

her ble enige om å gjøre noe med stien 
som gikk gardimellom. Det var litt trasig 
t1 komme frem med kjerre på sommerfø
re - på vinteren gikk det grei t så lenge 
det var sledeføre. 

I førefallet fikk jeg være i fred midt på 
dagen. Det var helst tidlig på morrakvis
ten mens nattefrosten ennå hadde taket 
at de som måtte fram tok turen. 

Litt artig var det forres ten den dagen i 
1909 da distriktslegen kom oppover 
bygda. lkke med gamlesvarten foran 
kaijolen denne gangen nei - men med en 
snerten liten automobil. Hjula var ikke 
rare greiene. De var ikke breiere enn 
gammeldagse kje1Tehjul - men de hadde 
gummi på - og ingen jernring. Det gjor
de ikke så vondt når han kjø1te forbi - og 
så godt endelig å bli kvitt all den heste
møkka1 

Alle var foJTesten ikke like begeistret. 
Bondegampene ble ikke så fort frntroli
ge med nykommeren - og krøttera f6r til 
skogs når jernhesten kom. Da var det 
greiere med ungene. · Distriktslegen 
betalte rundelig en toøre til ungene når 
de åpnet grinda nedi bakken her. 

Med bilene kom også snøplogen. Noen 
raringer prøvde seg riktignok med sle
demeier som de spente på forhjula på 
bilen på vinte1f"øre - men det ble ikke 
noe særlig greie på det. En fyr nedi 
Vesrfold fant opp en fin snøplog av tre -
4 gamper dro den. Smeden lenger oppe i 
dalen forsøkte seg med en jernramme og 
et skjær ti l å spenne foran på Forden til 
kommunen . Det ble bedre føre av det -
og ikke så tungt for gampene. 

Til å begynne med delte bøndene på 
ved likeholdet. Det blei som regel ei dug
nadsøkt på våren og ei på høsten. Og 
nåde den som hadde skoftet roden sin 
når lensmannen kom forbi ! Litt grus blei 
elet også en råd med rett som elet var -
men den ble henta i en bakke rett nedi 
her. Så snait elet kom en regnskvett f6r 
den sin kos. 

En dag kom det en gjeng karer fra 
byen sammen med en syning fra kom
munen. De skulle ha arbeid - det var 
skrale tider. Med håndbor. hakke, spader 
og tri llebår gikk de løs på meg. Tok ut 
litt masse her, la på litt der - jeg blei fak-

tisk ganske fin og bred av det. Nå kunne 
to kjerrer møtes - slik var det ikke før! 

Av fine steinblokker laget de ei renne 
for bekken som nå kunne renne gjen
nom vegen i stedet for over. Litt mer 
grus ble det også - men nå fra et grustak 
lenger nedi bygda. 

Og slik gikk åra helt til en dag i april i 
1940. Da kom det rene åsgårdsreien 
farende. Ikke snakka de norsk heller. Og 
så hadde de grønne klær. Utrulig mye 
gamp hadde ele med - rene bryggerigam
per - og elet måtte nok til for de trakk på 
store vogner. En dag kom de ti 1 og med 
kjørende med et tungt uhyre med kjeder 
i stedet for hjul! Noen hviska om en 
tank! 

Og bilene de kjø1te trakk på alle hjula. 
Og så tunge som de var! Men en ting er 
sikke1t - de gutta kunne kjøre grus! Det 
blei riktig fart i sakene - men jeg skjønte 
på bygdas folk at dette ikke var helt tri
velig besøk - og de som vanligvis hadde 
kjørt på meg kom nå gående eller pr. 
sykkel. Dokter'n kom i en bil som han 
fyrte med ved - små oreknotter som han 
hadde med seg i sekker på takg1incla. På 
toppen like oppi her måtte han stoppe og 
legge på en halvsekk ekstra for å kom
me videre. 

Midt på natta var det veldig spennen
de. Da hendte det at elet kom noen på 
sykkel med ryggsekk og vindjakke. De 
sa ikke stort - men jeg skjønte at de ikke 

var særlig glade i de grønne de heller. 
Etter 5 år var det slutt. Skal si det ble 

ståhei den dagen! Selv om det vai· midt i 
teleløsninga, så skulle alle ut på meg! 
Og ikke mange dager etterpå kom det 
engelskmenn på besøk for første gang. 
De kjørte Austin - og røkte Chesterfielcl. 
Det var liksom en litt annen smak av de 
sneipene! 

Etter hvert begynte ele gamle bilene å 
komme ut av hiet igjen. Og stadig var 
det noen som kom og så til meg. Fikk til 
og med egen vegvokter. Han hadde syk
kel, rive, spade. hakke og øks. Om høs
ten hogg hai1 granbar som han la over 
innløpet til renna nedi bakken her - satte 
til og med opp rognepåker langs kanten 
slik at brøytebilen kunne finne vegen. 

Og nå brukte de sand på meg om vin
teren også. To mann stod oppe på el las
teplan og skuffet sand nedi ei slags kaf
fekvern hakp;'.i hilen som strødrle sand;:i 
fint utover sl ik at det ikke blei så glatt. 

Blei litt mer trafikk også. En dag kom 
den første Folkevogna. Litt etter en som 
elet stod Volga på - og så en Volvo. Nye 
busser kom elet også. Rene karavanen 
for nedover dalen mot byen på mo1Ta
kvisten - og kom oppover igjen i kvel
dinga. Folk hadde begynt å jobbe i byen 
- og mange unger reiste til og fra den 
nye sentralskolen. 

En dag i seksti blei jeg endelig fylkes
veg. Og ikke før hadde dette skjedd, før 
noen kom og kjørte ut pukk på meg. 
Første gangen jeg fikk smake sl ik kost. 
20 cm - og elet var ikke så lite. Etterpå 
kom de med noe de kalte oljegrus. Det 
var visstnok noe en svenske hadde finni 
på. Fruene langs vegen var ikke helt for
nøyd - det blei så stygge flekker på fille
ryene av elet. Men for dem som kjørte på 
meg var det fine greier. Og så foit som 
de kjø11e - og ikke så jeg mer til veghø
velen heller. Vegvokteren kom bo11om 
sånn av og ti l og rensket grøfta mi og 
fjerna rusk og rask fra steinrenna. Ja så 
menn - en dag kom det noen og malte 
striper på meg også! En fin hvit sttipe 
langs hver kant. På vinteren kom de 
også med noe hvitt i stedet for sanda -
det gjorde at isen på meg liksom smelta. 

Fortsettelse på s. 9 
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Du bør sjekke førerkortet ditt! 

Førerkortforskriftene 
for klasse B er justert 
I Einar Janby 

Fra 1. oktober i 1992 fikk vi nye fører
kortforskrifter for klasse B. Førerkrnt 
ervervet etter denne dato gir førerett for 
motorvogn med totalvekt mindre enn 
3500 kg og ikke ftere enn åtte passasje
rer. 

For deg som har førerkort fra før den
ne magiske dato gjelder nå nye regler 
som det er vel verdt å være oppmerk
som på. 

Så finn frem førerkortet før du leser 
videre, så kan du se om dette gjelder 
deg. 

Som du ser inneholder førerkortet ditt 
mange opplysninger. 

Sjekk først nederst på forsida, eller bi l
ledsida, hvor det står «Første førerkort i 
Norge». Har du tatt «lappen» mellom I. 
april 1979 og 1. oktober 1992 har du 
rett til å føre motorvogn med totalvekt 

- innti l 7500 kg. Se så på baksida under 
«Særskilte vilkår/merknader» om du 
har et stempel som forte ller dette. Hvis 
ikke, bør du passe på! 

Førerkort i klasse B har helt siden 
1979 vært begrenset ti l bi l med total
vekt 3499 kg. Men innenfor Norges 
grenser har man gi tt tillatelse til å føre 
kjøretøyer med vekt opptil 7500 kg. 
Alle som har tatt førerkort etter 1. apri l 
1979 kan fortsatt få beholde denne 
førerretten, men da må det rette stempel 
stå i førerkortet. 

Det spes i el le nå er at denne førerTetten 
bortfaller etter 1. oktober i år hvis du 
ikke har det rette stempel i førerkortet 
ditt. Hvis du er hel t sikker på at du aldri 
vil komme til å kjøre noen bil tyngre 
enn 3500 kg, så kan du ta det helt med 
ro. Dersom du er usikker, anbefales det 
å oppsøke menneste biltilsynsstasjon i 
tiden frem mot 1. oktober og sette frem 

krav om stempel. Det 
vil da bli laget et helt 
nytt førerkort med 
nytt bi lde og stempel 
på baksida, samtidig 
som dine førerkor
trettigheter vil bli 
registrert i det sen
trale register. For 
alt dette betales et 
gebyr på kr 120,-. 

S. U:$' ., 
El "' li" IL rtLS 'O-IEr 

6. S /(}cJ 

Er førerkortet tatt 
før I. apri l 
1979? Kanskje 
du til og med 
har det gamle 
grønne t:llt:r 
rosa fører
kortet? 

7. Gy/C11g 111 

8. /{h~. ' .",s.., 

Hvis det 
ikke er 
påtegnet 
eller 

I de fleste grønne førerkort er det 
angitt klasse 1 e ller BE for bil inntil 
7500 kg og høyst åtte passasjerplasser. 
Har du ikke slik påtegning, men ønsker 
å få dette inn samtidig som du vil behol
de ditt grønne førerkort , vil bil tilsynet 
kunne gi dette gratis. 

Krav om stempel for denne hoved
gruppen som tok førerkrnt før I. april 
1979, kan fremmes også etter I. oktober 
1993. 

Biltilsynet merker nå en stor på<>an<> 
. 0 0 

fra publikum som vil sikre seg fortsatt 
føreITett for bil inntil 7500 kg. Dersom 

i 
t1 

" j 
J 

kapasiteten skulle bli sprengt, kan det 
utstedes kjørebevis gyldig frem til 1. 
oktober 1996. For de som får sli ke 
bevis, kan stempel erverves innen den
ne gyldighetsdato. 

Syntes du det var vanskelig å forstå 
noe av dette, kan du få næm1ere opplys
ninger på førerkort avdelingen hos bi lti l
synet. 

Husk _ti 1 sist at dette gjelder en rettig
het du 1 dag har, men som bortfaller for 
hovedgruppen av de som tok førerkortet 
mellom I. april 1979 og I. oktober 
1992 hvis det ikke stemples innen i 
førerkortet før 1. oktober i år. 



~ 
Vegdatabanken 
[ Dimt Le fdal 

Mange har hø11 om vegdatabanken 
(VDB). - få vet hva det er. Som navnet 
sie r. er det en bank (database) med data 
om vegene våre. Vegdire ktoratet har 
uttrykt det på denne måten: 

Vegdatahanken er er sysrem for 
innsa111/i11g. opphel'Clring og pre
sewasjon a1· data 0111 1·eger og tra
fikk. Den skal 1·ære 1·eg1·esener sin 
l'ikrigsre kilde ril rele\'C/nt informa
.~jon 0111 de f \•siske. rrqfikale og 
adminisrraril ·e egenskapene til 1·eg-
11elfet. 11t1·ikli11g (historikk). omgi-
1•elser og helasrning. 

Her fins det opplysninger om vegdek
ker (type r og tilstand), vegbredder. tra
fikkbelastning. bæreevne, ti llatte aksel
laste r. høydebegrensninger, fartssoner. 
vegkryss, vegens tilhørighet innenfor 
kommuner, ved likeho ldsområder. poli
ti- og lensmannsdistrikt m.m. 

I tillegg består systemet av program 
for innsamling, bearbeiding og presen
tasjon av data. Her inngår registrerings
program for rekkverk, kummer, rør, 
grøfter m.m" som blir registren i vedli
keholdsområdene og lagret i egne data
baser der. Det er program for 
rutevalg/re iseavstand, planlegging av 

dekkevedl ikehold, registrering av bære
evne, spor og jevnhet, beregning av støy 
og luftforurensing, og grafisk presenta
sjon (på kart) av data fra VDB. 

Grunnlaget for vegdatabanken er veg
ne ttet, dvs. vegens ki lometrering. A lle 
riks- og fylkesveger er inndel t i hoved
parseller. og innenfor disse er vegleng
da målt. For at en skal vite hvor en e r i 
forhold til vegnettet, er det satt opp kilo
meterstolper for hver 500 mete r på riks
veger og hver I 000 meter på fylkesve
ger. 

Som i andre banke r er det du kan ta ut 
avhengig av hva som er satt inn. Ikke 
alle registre er like oppdatene, derfor 
varierer kvalitete n på dataene noe. For 
at VDB-arbe idet skal bli me r målrettet, 
og vi skal få oversikt over hvilke data 
som trengs til forskjellige oppgaver, er 
det utarbe idet en vegdataplan for 1993. 
I tillegg til å besk1ive e n del arbeidsmål 
for 1993, inneholder denne oversikt 
over hvem (person/avdeling) som er 
ansvarlig for ajourhold av de forskjelli
ge registrene i VDB , samt rutiner for 
når og hvordan ajourhold skal skje. 

VDB-ledere n koordine rer vegdataar
beidet i fylke t og holder seg ajour med 
utviklingen innenfor vegdatabanken og 
tilknytta systemer. I Buske rud er denne 
funksjonen lagt til d1iftsavdelingen. 
Vedkommende må likevel jobbe mot de 
andre avde lingene med ansvar for regis
tre og ul ike behov for data. VDB-lede
ren har også god kontakt med Vegdi
rektoratet. 

Dina Lcfdal er databanksjef for vegene i fylket. Foto: Willy Bakken 
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Hei! Jeg er fylkesveg jeg 
Fortsettelse fra s. 7 

En dag g ikk vegvokteren av med pen
sjon. Og nå var det ikke noe moro leng
e r. Utpå høsten korn et par karer kjøren
de med impo11e11e bambusstenger i ste
det for rognepåkene - og brøytebilen 
fi kk ny bred plog. Nå behøvde han bare 
kjøre en tur frem- og tilbake, så var job
ben gjo1t. 

Krattet langs vegen fi kk seg en dusj 
hver sommer med noe som gjorde bla
dene visne. En vår korn det en gravema
skin og grov opp grøfta mi. Men stein
renna gikk det dårlig med - den var det 
nok ingen som visste om le nger. Den 
begynte å fy lles opp av grus og jord. 

En sommerdag 5 år senere kom veghø
velen igjen. Denne gangen begynte han 
å rive opp o ljegrusen og jevnet den ut. 
Etterpå kom en veivals og glattet det 
hele til igjen. 

Nå er det over 20 år s iden jeg fikk slik 
pleie . Bilene har bl itt tyngre - ja for et 
par år siden var det til og med noen som 
over natten øket akseltrykket fra 10 til 
11 ,5 tonn. EF-tilpasning var det noen 
som snakket om. 

Pukken under oljegrusen min e r nå helt 
full av den grusen og jorda som de 
grønnkledte kjørte på så rikelige meng
der av. Grøfta mi er det ingen som har 
gjort noe med i det s iste. Nå re nner van
net rett inn på meg - og like greit kan det 
være, for den gamle steinrenna er nå tett. 
Om dagen flyte r vannet - om natta fryser 
det til rene Bislett-isen. 

Oljegrusen er helt gjennomslitt i spore
ne - piggdekk gjør ikke så godt mot en 
gammel veg-kropp! Slutt på strø inga er 
det også. Nabofrua havna uti geografien 
her om dagen. Bilen blei vrak og frua 
kjø1t på sjukehus. Der blir a et par 
måneders tid. Kornplise1t brudd s ies det. 

For fjorten dager siden var det kaos! 30 
cm snø i løpet av natta. Brøytebi len kom 
ikke før i åttetida. Ikke en unge korn 
tidsnok på skolen den dagen! He lga etter 
var det ikke brøyting i det hele tatt. Men 
skiføret var bra - og det midt i vegen. 
Midt på lyse søndagen korn dokter·n 
farende på en liten rar kjøredoning fra 
Japan med belte bak og meier foran. 
akkurat s lik som far til garnledokter'n 
hadde på bilen sin i gamle dager! Og 
ikke lenge etterpå korn det forsyne meg 
et he likopter susende - det var nok livet 
om å gjøre! 

Lin ra1t foJTesten å ligge slik under 
snøen og tenke på hvor rar verden har 
blitt - nesten som i gamle dager igjen! 

OKTAN 
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Overgang til ny EDB teknologi 
ved Statens vegvesen Buskerud 

Kjell Sylte 

Statens vegvesen Buskerud (SYB) har 
i mange år vært en avansert bruker av 
EDB. Tidlig på 80-tallet ble kraftige 
ND-maskiner installert og tatt i bruk. 
Da PC-ene kom var vi raskt ule med å 
ta slike i bruk til beregningsarbeide r på 
forskje llige områder. 

De som har fulgt med en stund har 
lagt merke til at utviklingen innen EDB 
går svært fort. Systemer som for bare 
noen år siden var mode rne , er i dag 
umoderne. Grunnen til det er at ny tek
nologi gjør både investeringer og drift 
langt billigere samtidig som kapasiteten 
øker betraktelig. Ny og mer avansert 
programvare kreve r også ste rkere 
maskiner og ny teknolog i. 

SYB er nå kommet til det tidspunkt aa 
det må fore tas en omlegging ti l ny tek
nologi. I tillegg til at den gamle blir for 
dyr å holde ved like, er elet allerede tatt i 
bruk nye systemer som ikke er tilgjengr 
elig på vårt utstyr. Datautveksling og 
kommunikasjon bli r problematisk. Nye 
systemer for å administrere vegvesenet 
kommer og det må til rette legges for de t. 
Krøsus er her stikkordet. Krøsus er et 
økonomistyringssystem som alle veg
kontorene i landet skal ta i bruk i 1993. 

Gjennomføring av omleggingen 
Omleggingen vi står overfor er ganske 
omfattende. Alle som bruker EDB i s itt 
daglige virke blir berø11 på en eller 
annen måte. Gjennomføringen må der
for skje på en måte som gjør at over
gangen ikke medfører forsinkelser i det 
daglige arbe id og ikke bli r til ulempe 
for de n enke lte. En utfordring må vi 
likevel ta, elet å lære å bruke et nytt 
verktøy. 

Prosjektet er delt i flere faser og det er 
utarbeidet en gjennomføringsplan som 
avsluttes i april 1994. 

Fase I består av å legge ny kabel for å 
øke hastigheten på datastrømmen og 
installere ny «intell igent» elektronikk. 
Dette arbeidet er nå avsluttet. 

Fase 2 består i å installere en datama-

Travle dager for EDB-seksjonen. Vegkontorets «datafreakere» består av Le The Long, Cesilie 
Noren og Kjell Sylte. 

skin (serveren), som skal styre nettet og 
de nødvendige program. Koble nettet til 
de PC-er som allerede finnes og innrede 
et kursrom. I skrivende stund er vi nes
ten ferdig med denne fasen. 

Fase 3 består i å kjøpe inn nye PC-er 
til erstatning for de gamle ND-te1111ina
lene og koble dem til nettet. 

Fase 4 er skifte av tekstbehandlingssy
stem fra Notis til WordPe1fect. Alle 
som har brukt Notis-WP vil få tilbud 

Foto: Willy Bakken 

om konve11ering av dokumentene sine 
til WordPerfect. Dette arbe idet vil bl i 
satt i gang i mars og vil fo11sette så 
lenge det er behov. 

Fase 5 er utfasing av ND-maskine ne. 
Når alle Notis-brukerne er over på 
WordPerfect, starter arbeidet med å ta 
ned ND-maskine ne. 

Fase 6 er innføringen av Krøsus. I. 
sept. 1993 skal det installeres en IBM 
RS6000 un ix maskin med Orake l data-



base i nettet. Fra første januar 1994 er 
det meningen at systemet skal ta over 
etter PBR som går ut. Fra september til 
januar bl ir det testing og tilpassing av 
systemet. 

Hva skjer på utestasjonene? 
Prosjektet omfatter all bruk av felles 
EDB-systemer i SVB. Det vil si at også 
brukere som sitter utenfor vegkontoret 
vi l få tilgang til nettet. Veg- og biltil 
synsstasjonene som har direkte tilgang 
til ND-maskinene gjennom tem1inal , vil 
etter hve1t få byttet disse til PC-er. 
Andre som har oppringt samband enten 
fra PC e ller tem1inal, vil kunne nå nettet 
på samme måte som før. Uten på veg
og biltilsynsstasjonenen bl ir det instal
lert elektronikk som gjør at d isse blir en 
del av nettet ved vegkontoret. Til disse 
stasjonene har vi i dag forbindelse mel
lom nettene og den vil vi bygge videre 
på. Det legges opp til at utestasjonene 
skal ha samme tilbud som vegkontoret. 

Arbeidsmiljø og datasikkerhet 
Alle vil i større e ller mindre grad få for
andret sitt arbeidsmiljø. Alle PC-er som 
blir utplassen har det beste når det gje l
der skjermkvalitet og skjerming for strå
ling. Hver PC er utstyrt med en lavstråle 
superfargeskjerm på 14" som har 
mange innstillingsmuligheter. 

Det som kansje de fleste vil oppfatte 
som den store forskje llen er at en PC 
ikke er lydløs. Både datalagringsenhe
ten (harddisken) og kjølevifta gir fra seg 
en suselyd. Den kan imidlertid unngås 

ved å plassere PC-en under bordet med 
skjerm og tastatur på bordet. 

Når vi nå fo rlater ND-verden og går 
over i en åpen verden med PC-er i nett, 
kommer vi inn i en verden der svært 
mange har utstyr og muligheter ti l å gjø
re skade. Det er noe av den prisen vi må 
betale for å gå over ti 1 standard utstyr. 
Det er de1for svært viktig at datasikker
het blir tatt al vor! ig. 

Det er to områder som vi spesie lt vi l 
se på. Det er faren for virusangrep og 
sikkerhet mot intrengning på nettet av 
uvedkommende. Datavirus som er et 
lite program med samme egenskape r 
som et vanlig virus, blir mer og mer 
utbredt. Vi abonnerer nå på antivirus
program som vil g i melding til brukeren 
om eventue ll virus. Dette programmet 
blir installert på serveren med automa
tisk oppstart. 

For å komme inn på nettet må bruke
ren gi inn et passord. Dette gir bare til
gang til brukerens eget område. For å 
komme videre til andre systemer, behø
ves nye passord. EDB-seksjonen vil 
utarbeide retningslinjer når det gjelder 
sikkerheten for data på nettet. 

Det som er viktig å me rke seg er at det 
vi nå installerer er et verktøy for den 
enkelte for å kunne gjøre jobben sin 
bedre. Alle vi som arbeider ved Statens 
vegvesen Buskerud er ansatt for å gjøre 
en jobb som det trengs verktøy til. De 
oppgavene som kan løses bedre ved 
hjelp av EDB er berettiget til utstyr og 
programvare. Er ikke det tilfelle, skal 
he ller ikke EDB brukes. 

Innføring av ny EDB-teknologi, fører til stor kursaktivitet på vegkontor et. 

Foto: Willy Bakken 
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Alle biler 
skal ha kon
trollmerker 

Det er bestemt at alle norske biler ska l 
ha kontrollmerker (oblater) festet til 
nummerskiltene. Biler som ikke har 
kontrollmerker kan i fremtiden bl i 
avskiltet ved kontroller av bil tilsyn, 
poli ti eller tollvesen. 

Kontrollmerkene vi l bli sendt ti l bi lei
erne for første gang i mai måned. En 
foru tsetning for at man skal få merkene 
hjem i postkassen er imidlertid at man 
har a lt i orden, og ikke har noe uopp
gjort i form av manglende betaling e ller 
mange lfull kontroll av kjøretøyet. 

For å få kontrollmerker 
må du huske på 

• å betale årsavgiften i tide (senest 15. 
mars) 

• å gjennomgå biltilsynskontroll til 
avtalt tid 

• å me lde adresseforandring til bi ltil
synet 

• å melde fra at du hiu· kjøpt bi l. 

Kontrollmerkene 
festes på kjennemer
kene umiddelba1t 
etter bokstavkombi
nasjonen. Se figur. 
Rengjør flaten på 
forhånd, om nødven
dig med såpevann. 

MONTER KON
TROLLMERKENE 
SNAREST! 

KF 34666 

KF I 
34666 
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Nye tilbud 
pa nettet 
I Kjell Sylte 1;$Jt 
Når vi nå tar i bruk ny EDB-tekno
logi, får vi muligheten til å ta i bruk 
nye hje lpemidler. Jeg vil her bare 
nevne noen av tilbudene som kom
me r på nettet etter hvert. 

Postsystem 
Med dette systemet settes brukeren i 
stand til å utveksle dokumenter, 
meldinger eller annet til enke ltbru
kere, grupper e ller alle i nettet. Når 
dette er ferdig utbygget kan dette 
også omfatte Vegdirektoratet, andre 
vegkontor eller leverandører av 
varer og tjenester. Ved å peke på et 
ikon kan du lese din egen post eller 
sende post ti I andre. Vi håper på å 
kunne ta i bruk dette systemet i 
1993. 

Telefax 
Fra din egen PC kan du sende doku
menter direkte til hvi lken telefax du 
vil uten å ta ut dokumentet på papir. 
Andre som skal sende telefax til deg 
som bruker, sender dokumentet fra 
sin telefax direkte til din PC. Du kan 
enten se på det i PC-en eller skrive 
den ut på en skri ver hvor som helst 
på nettet. Vi tar sikte på å installere 
telefax i løpet av første halvår. 

CD-ROM 
CD-ROM (Compact Disc Read 
Only Memory) teknologien gir 
muligheten i å søke i store data
mengder veldig raskt. En del databa
ser gis nå ut på CD-plater og kan 
derfor være aktuelle for SVB f.e.k. 
Lovdata. Flere baser er på trappe ne, 
så muligheten for å installere avspil
lingsutstyr som kan nåes fra nettet 
blir vurdert. 

Ledelsessystem 
Sentralt arbeides det med å utfonne 
et system som gir ledelsen bedre 
muligheter til å styre økonomi, pro
sjekter og prosesser og gi bedre 
muligheter til oversikt. Systemet 
skal hente data fra andre system som 
har betydning for driften av konto
ret. Tidsplan for dette er ikke kjent. 

~ 
~ 

Likestillingsdrypp fra etaten 

Ellen Bruusgaard 

Vi må ta med oss de positive signalene 
som kommer på dette feltet. Og det 
viser seg at synliggjøring av egne behov 
kan ha en positiv effekt. En av våre 
kvinnelige ansatte stilte spørsmål ti l 
Tr/kj. i Yegdir. om hva de konkret ville 
gjøre for å hjelpe fram kvinne lige ledere 
- utifra at de har dette som et mål i s in 
årsplan. Vegdir. grep tak i dette, og 
laget et forslag til mulige utviklingsve
ger for kvinner for å kunne konkurrere 
om, i dette tilfellet, en stasjonssjefsstil
ling 

Ballen har så ru llet videre, og «vår» 
kvinne lig ansatt har fått mye støtte, råd 
og oppbacking på den vegen hun nå 
begynner å stake opp mot en lede rjobb. 
Men, det skal ikke legges skjul på at 
reaksjonene ikke bare har vært positive . 
Og slik vil det vel alltid være når noe 
forandres og bli r snudd på hodet. Men 
vi må ikke glemme at det er viktig at 

noen er sterke nok ti l å gå foran og bry
te grenser, her trenger vi flere - og kan
skje spesielt kvinner. Og for å få fram 
kvinne lige ledere trengs det litt raushet, 
litt utradisjonell tenking og handling -
og det har vi heldigvis opplevd i dette 
ti lfellet her. 

En annen epsisode som også varmet 
var da en avdelingsleder sa noe om at 
det som er viktig i likestillingsarbeidet 
nå er å la kvinner som kan virke lig få 
slippe til og prøve seg i lederstillinger. 
Og det skjedde på hans avdeling, hvor 
en kvinnel ig ansatt nå har et stort leder
ansvar for en periode. Hun får virkelig 
prøvd seg og høstet erfaringer - så får vi 
se hva dette fører til senere. 

Utdanningsvikarer 
- en god mulighet til å 
heve kompetansenivået 

Elle n Bruusgaard 

Det har kommet et interessant «tilbud» 
fra arbeidsmarkedsetaten som vi abso
lutt bør merke oss. Det går i korte trekk 
ut på at dersom en av våre fast ansatte 
har fått pennisjon ti l å videreutdanne 
seg, kan vi få en vikar i hans/hennes sti l
ling som lønnes av arbe idsmarkedseta
ten. 

For oss betyr det at det kan bl i e nklere 
å få pennisjon til å ta videreutdanning 
som kan bidra til å heve kompetanseni
vået i Statens vegvesen Buskerud. 

Det er knyttet noen vi lkår til dette opp
legget: 

• Dokumentasjon av hva slags utdan
ning den ansatte skal ta og hvor 
mange månedsverk det er nødvendig 
å få midlertidig erstatter. 

• Videreutdanningen bør være forank
ret i virksomhetens nåværende og 
framtidige mål og oppgaver. og de 
kvali fikasjonsbehov som trengs for å 
løse disse. 

• Vedkomme nde som gis utdannings
pennisjon må være fast ansatt. 

Så, kjære kolleger, begynn å tenk litt i 
nye baner når det gjelder videreutdan
ning; dette tiltaket vil gjøre oss bedre 
rustet ti l å møte de krav om kompetanse 
og videreutvik ling samfunnet krever. 
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Vegvesenet, en 
meningsløs organisasjon? 

Ame Gunnar Sem 

siste nummer av Brobyggeren har 
Einar Janby et meget aktuelt innlegg 
om vår organisasjon. Han innbyr til 
deban om hva vi tror og mener om 
Vegvesenet i fremtiden. Vi har så vidt 
hørt at det er noe som heter Holler
utvalget som er i sving med å se på 
Vegvesenets organisasjon, og en deban 
vil forhåpentligvis fremskaffe informa
sjon og tanker som den enkelte har om 
dette. 

To ting er he lt kla1t når det gjelder vårt 
primære arbeid: 

I. Vegvesenet s lik vi kjenner de t i dag 
vil bl i omorganisert på en eller annen 
måte. og 

2. Det er et behov for det vi driver på 
med. 

Jeg skal først utdype det jeg mener 
under pkt. 2.), så får vi se åssen dette 
skal gjøres. 

Vegtrafikken står for den vesentligste 
de len av transportbehovet både i Norge 
og resten av Europa. I Europa foregår 
det og planlegges enom1e utbygginger 
på vegsektoren, og det forventes fortsatt 
økning i transpo1tvolumet. At Norge, 
med en av verdens mest åpne utenriks
økonomier (vi eksporterer 45% av 
BNP), skulle være noe unntak når det 
gje lder å satse på utbygging av fysisk 
infrastruktur er urealistisk. De1for må 
det satses på å bygge ut veger. lønnsom
me veger som utgjør effektive nettverk. 
Det er da vi bygger ut for å løse vår 
oppgave i samfunnet; danne grunnlag 
for effektive transpo1t er og utvikling. 

Grunnen ti l den vekst i trafikken som 
vil komme, og krav om bedre kvalitet 
på transportsystemene. kommer bl.a. av 
den omlegging som foregår i industrien; 
flere underleverandører, mindre lager
ho ld, kortere produksjonstider. Dette 
FØrer til mer varer «underveis», de må 
være fremme «just in time» og de kom
mer fra vidt forskjellige steder. 

Konkurranseforholdet mellom ulike 

transportmidler vi l ikke påvirke behovet 
for vegutbygging. Det kan illustreres 
ved at en dobling av jernbanens ande l 
av trafikken vi l føre til en reduksjon av 
vegtrafikken på 3%. Vegvesenets ho
vedmål og arbeidsfel t er vel kjent, og 
behovet for dette vil ikke avta. Men for 
at vi skal planlegge, bygge og drive 
vegnettet på en best mulig måte er det 
klart at endringer må skje. 

Jeg har ingen svar på dette, men vil 
bare peke på noen forhold som med 
dagens organisering og forhold til for
valtning og omgivelser skaper proble
mer. 

Vegbyggingen har foregån fylkesvis 
og par e llvis. Det vil si at det har vært 
små mulighete r for å te nke i systeme r 
og nettverk. Satsingen har også hatt et 
sterkt innslag av «primærutbygging», at 
de t kana liseres store bevi lgninger til 
distriktene for å gi disse god fremkom
me lighet. Dette har vel ingen hatt noe 
imot, men når bortimot 90% av ramme
ne er fylkesvis fastlåst, og distriktene 
stort sett har et bra vegnett, kommer 
man i den situasjonen at det bygges ut 
veger de r trafikken er minst og nytten 
minst. Da tenker jeg både på den vanl i
ge økonomiske nynen og nytte relatert 
til miljø og regional utvikling. 

De n fylkesvise organiseringen e ller 
mangel på vi lje til å etablere sterke sam
arbeidsforhold er kanskje det største 

Vi har ennå mye å 
lære nå r det gjelde 

byproblematikken i 
planleggingsarbeidet, 

sier Arne Gunnar Sem 

Foto: W illy Bakken 

problemet man har i dag for overordnet 
planlegging. Resultatet er at man ikke 
får helhetlige vurderinger av vegsyste
mene, og at det må brukes mye tid og 
ressurser på å arbeide på tvers av fyl
kesgrensene. En løsning på kort sikt er 
kanskje å etablere prosjektgrupper med 
et utvidet mandat til å arbeide, også på 
det fo1111e lle planet, i to eller flere fyl
ker. 

Utover disse generelle synspunktene 
er det et par ting som vil prege fremti
den; hensynet til miljøet omkring oss og 
byproblemer. Dernest vi l en større del 
av vår hverdag gå med til å drive og 
vedlikeho lde vegsystemene og de inn
retninger denne delen av infrastrukturen 
består av. 

For byproblemene har vi nok ennå
mye å lære, det må planlegges gater, 
ikke bare veger, byene må være leven
de. det nytter ikke med gågater som er 
tomme for både biler, mennesker og 
butikker. Det må også være muligheter 
for å bo i disse bygatene. 

Vi har i de siste årene sett hvordan 
offentlige etater har blitt omorganisert 
og rasjonalisert. Nå er det snart vegve
senets tur. Det vil helt sikkert skje dra
matiske endringer, og kravene blir stør
re både fra bevilgende myndigheter og 
brukerne av transportsystemene. Men 
det v"il være behov for det vi driver på 
med, husk det. 

1,7 
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J Vegmesterskapet i skyting 1992 J 

Bedriftskytterlaget var i høst I 0 år. Og 
det var l 0. året Vegmesterskapet i sky
ting ble avvikla. Dette ble markert med 
jubileumsmedaljer til deltakerne på 
banestevnet. 

Det var femte året det ble konkurrert 
om de oppsatte vandrepokaler, og de 
ble da vunnet til odel og eie av de skyt
terne som hadde de tre beste resultater 
etter fem år. 

I dameklassen vant May Toril 
Storeskar både bane og feltpokalen, og i 
herreklassen var det Alf Egi l Hov som 
vant begge pokalene. Sammenlagtpo
kalen i omr. 5 ble vunnet av Gerhard 
Syversen, og familiepokalen i banesky
ting gikk til fam. Hov. 

Vegvesenets korrespondanseskyting 
ble i 1992 arrange1t av skyttergruppa i 
Rogaland fylke. Det deltok 234 skyttere 
fordelt på ni fylker og Vegdirektoratet. 
Fra Buskerud deltok det 11 skyttere, 
men det var bare to som kom høyt opp 
på resultatlistene, det var Marit Hefte 
som vant klasse l D. Hun ble også beste 
kvinnelige skytter med 280 p. Erling 
Lio ble nr. 2 i klasse 3H med 273 p, to 
poeng etter vinneren. 

VEG MESTERSKAPET FELTSKY
TING 

10. MAI 1992 

Klassen under 12 år: 
I. Anette Storeskar ........... ..... ... 14(7 fig. 

Dameklassen: 
1. MayTori l Storeskar ..... .. .... 26/15 fig. 
2. Bjørg Hov ............. .............. 25/13 fig. 

Herreklassen: 
l . Alf Egi l Hov ...... ................. 29/25 fig. 
2. Asbjørn Hov .................... ... 29/18 fig. 
3. Gerhard Syversen ............... 24/12 fig. 
4. Erling Lio ............................ 22/14 fig. 
5. Ame Nils Storeskar ............ 21/12 fig. 

Familieskyting: 
l. Alf Egi l Hov .............................. 29/25 

Asbjørn Hov ............. 29/18 58/43 fig. 

2. May Tori 1 Storeskar ....... ........... 26/ 15 
Ame Ni ls Storeskar .. 21/12 47/27 fig. 

Område 5. offiserpokalen: 
Asbjørn Hov ................... ...... Plassiffer l 
Gerhard Syversen ................ . Plassiffer 2 
Erling Lio ........ ..................... Plassiffer 3 
Arne Ni ls Storeskar. ............. Plassiffer 4 

Thoresen Bilgummi vandrepokal: 
May Toril Storeskar ........ .............. 26/15 
(Til odel og eie.) 

Agdermaskin Vandrepokal: 
Alf Egi l Hov .............................. .... 29/25 
(Ti l odel og e ie.) 

Øveråsen's Vandrepokal 
Fam. Hov ................................... .... 58/43 

TRE BESTE RESULTATER 
ETTER FEM ÅR 

Herrer, Agdermaskin's vandrepokal 
1. Alf Egil Hov 

30/25 - 29/25 - 29/20 = 88(70 
2. Erling Lio 

30/15 - 29/19 - 27(7 
3. Asbjørn Hov 

29/18 - 29/18 - 27/20 
4. Gerhard Syversen 

29/22 - 28/20 - 28/14 
5. Edvin Flesvik 

28/20 - 28/14 - 26/15 
6. Arne Ni ls Storeskar 

25/20 - 25/15 - 25/8 
7. Roar Halbjørhus 

28/12 - 24/9 - 2 1/ 11 
8. Engebret Turhus 

19/9 - 18/5 - 12/5 

Damer, Thoresen Bilgummi's 
vandrepokal 
1. May Tori l Storeskar 

= 86/4 1 

= 85/56 

= 85/49 

= 82/49 

= 75/43 

= 73/32 

= 49/19 

29/19 - 27/9 - 26/15 = 82/43 
2. Bjørg Hov 

27 /4 - 25/ 13 - 20/4 = 72/3 1 
3. Magnhild Lio 

28/ 18 - 20/ I 0 - I 8/ l 2 = 66/40 
4. Gunn Reidun Hov 

23/13 - 2 1/8 - 21(7 = 65/28 
5. Ingeborg Bergene 

15/4 - 8/4 - 1/0 = 24/8 

VEGMESTERSKAP BANESKY
TING 

13. SEPTEMBER 1992 

Dameklassen: 
I . May Toril Storeskar ................. 267 p. 
2. Bjørg Hov ................................. 263 p. 
3. Magnhild Lio ............................. 256 p. 

Herreklassen: 
l. Erling Lio .................................. 291 p. 
2. Herman Haugen ........................ 286 p. 
3. Gerhard Syversen ...................... 283 p. 
4. Asbjørn Hov .............................. 279 p. 
5. Arne Storeskar ............ ............... 272 p. 

Under 12 å r : 
1. Anette Storeskar. ............. .......... 265 p. 

Familielag: 
l . Farn. Lio 

vÆrling 
Magnhi ld 

2. Fam. Hov 
v/Asbjøm 

Bjørg 

29 1 
256 = ....... ... 547 p. 

279 
263 = .......... 542 p. 

3. Farn. Storeskar 
v/Ame Nils 272 

May Toril 267 = .......... 539 p. 

OMRÅDE 5. OFFISERPOKALEN 
1992 

Plassiffer etter rangering 
1. Asbjørn Hov 

I + 3 = 4 29 fig. 
2. Gerhard Syversen 

2 + 2 = 4 24 fig. 
3. Erling Lio 

3 + I = 4 22 fig. 
4. Arne Ni ls Storeskar 

4+4=8 



VANDREPOKALER 

Stavanger Stål's vandrepokal 
May Toril Storeskar ...................... 267 p. 

Mobil Oil's vandrepokal 
Erling Lio ... .. ........ .. ..... .... .. .... ....... . 29 1 p. 

Oppsynets vandrepokal omr. 5. 
Asbjørn Hov ..... ..... .. ... ..... ..... plassiffer 4 

Hesselberg Maskin's vandrepokal 
Fam. Lio .... ..... .... .......... ... ....... ... .... 547 p. 

TRE BESTE RESULTATER 
ETTER FEM ÅR 

Dameklassen, 
Stavanger Stål's vandrepokal: 
I. May Toril Storeskar ...... .. ......... 808 p. 
Får pokalen til odel og e ie. 
2. Bjørg Hov .............. .. ... .. ... .. ... .. .. 797 p. 
3. Gun Reidun Hov ....................... 790 p. 
4. Magnhild Lio ........... ... ....... ..... .. 780 p. 
5. Ingeborg Bergene ....... ..... ... .... 75 l p. 

Herreklassen, 
Mobil Oil's vandrepokal: 
l. Alf Egil Hov ............................. 866 p. 
Får pokalen til odel og eie. 
2. Erling Lio ........ ..... ..................... 856 p. 
3. Gerhard Syversen ....... .... .......... 854 p. 
4 . Asbjørn Hov ............................. 841 p. 
5. Ame Ni ls Storeskar ......... "" .. ... 823 p. 
6. Herman Haugen ............... " ... " .. 82 l p. 
7. Oddbjørn Bergene ..... ..... " ... ""805 p. 
8. Harry Granli." ........ ...... " .. "".""798 p. 

Oppsynet's vandrepokal 
omr. 5 «Offiserpokalen» 
I. Gerhard Syversen .. ..... .. . Plassiffer 12 
Får pokalen til odel og e ie. 
2. Erling Lio ...... " ... " ........ ".Plassiffer 13 
86 fig. 
3. Asbjørn Hov ................... Plassiffer 13 
85 fig. 
4. Ame Nils Storeskar. .... ... Plass iffer 25 
5. Ingeborg Bergene " ...... ... Plassiffer 45 

Familielag, 
Hesselberg Maskin's vandrepokal: 
I. Fam. Hov .. ... .. " ... " ... " ... " ........ 1692 p. 
Får pokalen ti l odel og eie. 

2. Fam. Lio""."".""." ... " ... ""."" 164 1 p. 
3. Fam. Storeskapr. .. " ... ""."".""1 626 p. 
4. Fam. Bergene .... ........... ..... .... .. 1544 p. 
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1 Oktan i orkan I 
Så har uværet vært over oss igjen. 
La gå at sto1mtloen ikke nådde de høy
der som man forberedte seg på - værgu
dene har tatt det tlerfold igjen i høyfjel
let. 

Og mange har ventet på at høyfjellsve
gene våre skulle bli farbare igjen. Ja 
noen har ventet til de grader så sterkt at 
de har satt ut et rykte i Hallingdal om at 
noen utålmodige sjeler tok brøytebilen 
og kjørte en tur mens vegvesenets sjåfør 
satt og drakk kaffe. Litt av av is-and! 

Det hele satt i sene for å antyde at veg
vesenets del av høyfjellsstrekningen ble 
dårligere brøytet enn den delen som ble 
brøytet i privat regi. 

Sannheten er at føreren etter en lang 
økt satt fast i en snødrive ved 
Geiteryggen. I tillit til at det private 
næringsliv mestre r de neste forhold 
bestilte han via mobiltelefonen en pizza 
av typen «Mama Mia» fra «Fix 
Pizzakjøkken» som iflg. rek lamen 
«bringer på timen». Men selv pizzabu
det måtte gi opp! 

Vene er det på fylkesvegne ttet vå1t. 
Med det budsjettet vi nå har fått vi l det 
gå ca. 190 år mellom hver gang vi kan 
fornye det faste dekket på en vegstrek
ning. Dette høres mye ut - men da må vi 
ikke glemme at den eldste fylkesveg
brua vår er fra 1600-tallet og de1med 
dobbe lt så gammel. Snøbrøyting blir det 
vel også en råd med - om ikke annet så 
kan vi lære av is lendingene. På de kan
ter brøytes vegene i provinsen kun en 
fast dag i uka. 

He ldivis går det mot sol og sommer 
igjen. Leser i av isene at det til somme
ren skal anangeres et sykkelritt i Oslo
området. Det <UTangeres VM i så mangt. 
Alt fra traktorpløying og kokekunst til 
ispigging og nå altså sykling. 

De brave syklister har til og med tenkt 
å gi seg Drammensvegen i vold - i sel
veste rushtiden. Ikke å forundres at 
noen med rette spør hvor vi skal gjøre 
av a lle bi lene - og er det ikke forbudt å 
sykle på motorveg da? Det er jo de1for 
vi bygger gang- og sykkelveger! 

På sydligere breddegrader er det for 
øvrig ful l krig mellom lokale borger
mestere om å få s like sykkelutflukter på 
besøk! 

Selv pizzabringere måtte gi tapt for vær
gudene, kan Oktan slå fast. 

Foto: E. Janby. 

Skal si vi spener øynene opp da vi 
åpne t siste numme r av «Vegen og Vi». 
Rene pornoen spør du meg. La gå at 
trusetekstene var våvede - men vi er da 
ikke uten gode forslag vi i Buskerud 
heller. Hva med «Datoparkering», 
«Stengt for al l kjø1ing», «Parkering for
budt», «Bomveg», »Envegskjøring», 
«Smal veg», «Bruk kjetting» for ikke å 
snakke om en anbefaling av «Å kjøre 
piggfritt». 

God vår, folkens! 

OL-logo 
VegdireJ...1:oratel har nå søkt LOC 
om å få bruke OL-logo og profile
lementer. Disse er tenkt benyttet pil 
vegvesenets bi.ler og utsyr, samt på 
uni former og klesplagg hos invol
verte medarbeidere. I tillegg er det 
også ønske om å benytte logoen på 
interne plakater og eventue lle 
«pins». 
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Brobyggeren 
ønsker alle sine 
lesere en riktig 

Spennende spesialutdanning 
for transportsektoren 

Ame Gunnar Sem 

Første del av en spesialutdanning innen 
fagområdet transpo1t og logistikk er 
avsluttet. Utdanningen er tilpasset fe lles
europeiske program og standarder. Det 
er en nyutviklet kurspakke og bør være 
midt i blinken med tanke på vå1t forhold 
til det «nye Europa». 

«Infrastrukturen i transpo1tsektoren» 
heter I. del av i alt 3 kjernekurs i en spe
sialutdanning innen fagom rådet transpo1t 
og logistikk som er utarbeidet ved 
Institutt for Samferdselsteknikk ved 
Norges Tekniske Høgskole. Med de 
utfordringer man står ove1for i området 
fysisk infrastuktur burde en slik spesial
utdanning være midt i blinken. 

Derfor er det et tankekors at de store 
etatene som utbyggere, og de store bru
kerne av transpo1tsystemene, glimret 
med sitt fravær. Kursdeltagerne var en 
bredt faglig sammensatt gruppe, fra både 
privat og offenlig sektor. Og alle deltok 
på eget, personl ig initiativ. Det er i seg 
selv interessant, at elet ikke nødvendigvis 
trenger å være lederne som er de mest 
visjonære når det gjelder nye fagområder 
og utvikling. Tvert imot opplever man at 
initiativet kommer «nedenfra» i organi
sasjonene og at det er her en finner 

potensialet til nytenkning og utvikl ing. 
En stor del av kurset var viet Norges 

forhold ti l resten av Europa, og hvorle
des infrastrukniren i Europa vil utvikle 
seg. Det ble klart illustrert at Norge sjel
den er «et land i Europa» som enkelte 
hevder, og at forbindelsene hit strnt sett 
er en «missing link». 
Med forelesere fra internasjonale mi ljøer 
ble Europas (EØS) satsing på utbygging 
av veg- og jembanenettverk godt belyst, 
videre de store prosjektene som er i gang 
og under planlegging for å knytte også 
vå1t land til disse nettverk. 

På det hjemlige planet ble det fokusert 
på hvorledes man bør satse på utbygging 
av veg- og jernbanesystemer der det gi r 
størst avkastning. Norge har jo lenge hatt 
en solid tradisjon med å bygge ut veger 
der elet er minst trafikk, og en parsell her 
og en parsell der. Vi må nok bli bedre til 
å løfte blikket litt opp, prioritere lønn
somme prosjekter. og se det hele i trans
po1tsystemer og ikke parseller. Da kom
mer vi fo rt utenfor våre faste og godt 
innarbeidede fylkesgrenser og sektor
grenser. og her ligger det en klar utford
ring for mange etater ti l å utvikle nye og 
effektive prosjektorganisasjoner. 

Det er nok av utfordringer. parolen bør 
være å bygge oss ut av landet, det er dis
se vegene og jernbanestrekningene vi 
bruker for å eksportere det vi produserer. 

Massekorsbånd 

Returadresse: 

Statens vegvesen Buskerud 
Vegkontoret 
Postb. 2265, Strømsø, 
3003 Drammen 

Vi 
gratulerer 

50 ar 
Sigmund He lgespla~~ 
Gerd Ki11 i lsbr~1h1.:n 
Oddvar Krangne'> 
Monic<t S1uv~1acl 
Emil Heimd<1I 

60 ;'\r 
Johan M;i.:l ing1.:n 
P1.:r S1cin111oe11 

3/1 
12/2 
26/2 
8/3 
913 

10/2 
18/2 

Brol1yggen•11 gratulerer l1jert<'lig.11 111ecl 
\'el 011t!r.,·rrl11. 

NYTI LSETTINGER 
Da1akon~u len1 Le The Long, 
vegko111ore1 

I 'i ø11sker 1·,•/ko111111e111il oss. 

Ti\KK 
Hjend ig wkk !"or all opp111cri..,0111he1 i 
anledning 111in 60-årsdag. 

Emil Warlo 

Hjenelig takk for opp111crk,on1he1en på 
min 60-1\rsclag. 

Jacob ,Jacobsen. 

Tusen lakk for line gaver og hilscner jeg 
fikk i ~rn ledning min 50-årsdag. 

Sigmund Helgesplass 

Jeg vil lakke ;i lle mine arbeidskam1.:rater 
ved tidligere Modu111 veg,iasjon for det 
gode kamera1,kap1.:1 og samarbeidet vi 
hadde. og for tien !inc gaven jeg fikk i 
anl1.:dni11g min ovcrnyuing 1il Kongsb.:rg 
veg,iasj nn. 

Toril Bakken 

I ljenelig takl-. ror all opprnt:rho111he1 og 
line gav1.:r i f"orhi11d1.:l'e med min 60-5r,
dag 

.Johan Mælin~cn 

Takk for opp111crl-.somhc1cn i ank:dning 
111 i11 50-ii rsdag. 

Oddvar Krangncs 


